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Beste inwoner

Voor u ligt het verkiezingsprogramma van cd&v team Bart. Een programma 
waarvan de basis werd gelegd via onze praatcafés in de vier deelgemeenten. 
Die basistekst werd aangevuld door leden en niet-leden van cd&v, door 
sympathisanten en betrokken burgers. Ook onze talrijke raden, de 
gemeentelijke administratie en Sterrebeek2000 zorgden voor interessante 
input. Met al deze informatie gingen we intern met onze kandidaten en 
raadsleden aan de slag. Het resultaat leest u hieronder.

In ons verkiezingsprogramma werken we een aantal beleidslijnen van onze huis-
aan-huis-brochures dieper uit. We hebben er evenwel voor gekozen om er een 
aangename en vlot leesbare tekst van te maken. Het is niet de Bijbel, noch de 
3-Suisses, maar wel een visietekst van 13 punten voor 13 oktober. Een verhaal 
waarmee we na de verkiezingen hopelijk in debat kunnen gaan met andere politieke 
partijen om het best mogelijke beleid voor Zaventem uit te tekenen. We zijn ook 
enorm fier dat we met cd&v team Bart beschikken over het sterkste jongerenteam. 
Maar liefst 10 van onze 33 kandidaten zijn jonger dan 36 jaar. Zij hebben hun 
inhoudelijke beleidsideeën gebundeld in een specifiek jongerenprogramma. Het 
10 puntenplan vind je onderaan terug.

Onder leiding van Bart Dewandeleer heeft cd&v team Bart de voorbije jaren 
mooie resultaten neergezet. Toch is er nog veel werk aan de winkel om het leven 
in Zaventem te verbeteren. Daarover leest u meer in ons programma. Om die 
uitdagingen te realiseren hebben we nood aan het best mogelijke team en het 
juiste leiderschap. Daarom zeggen wij: “Wij hebben het bilan, het plan én de 
man”. Vooraleer dieper in het plan te duiken, laten wij die man dan ook even aan 
het woord.

Veel leesplezier en aarzel niet ons te contacteren via het contactformulier op de 
website voor verdere toelichtingen of bijkomende vragen.

Lukas Schillebeeckx
Plaats 4 -  cd&v team Bart
Fractie- & afdelingsvoorzitter

Het BILAN, het PLAN én de MAN!
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Beste inwoner,

Ik was 12 jaar oud toen Francis Vermeiren, onze ereburgemeester, mij in de klas het 
dikke, blauwe boek over de geschiedenis van Sterrebeek gaf. Een prachtig verhaal 
over vele mensen die vele goede dingen gedaan hebben voor onze gemeente. 
Vanaf toen wist ik: Zaventem laat mij niet meer los. Die gemeente, daar wil 
ik zelf ook mee aan bouwen. In 2012 nam ik voor de eerste keer deel aan de 
gemeenteraadsverkiezingen, als complete nieuweling. Met mijn programma ging 
ik van deur tot deur en werd ik door u verkozen. Een jaar later was ik schepen 
van Jeugd en Financiën. In 2017 kwam daar ook het uitdagende departement 
Ruimtelijke Ordening bij. 

Op veel vlakken staat onze gemeente er beter voor dan 10 jaar geleden. 
Onze begroting is gezond, onze belastingen zijn de laagste van Vlaams-Brabant 
en onze schuld is drastisch gedaald. Voor onze jeugd investeerden we in nieuwe 
lokalen en nieuwe gemeentescholen. We hebben ook onze open ruimte beschermd. 
We riepen een halt toe aan private verkavelingen en we hebben bouwgrond 
herbestemd naar landbouwgrond. Appartementen kunnen enkel nog in bepaalde 
zones. Ik ben ook fier op de realisatie van vier cruciale speerpunten uit onze vorige 
campagne, namelijk een Huis van het Kind, het Buurthuis Mozaïek, 10 kilometer 
nieuwe fietspaden die onze deelgemeenten met elkaar verbinden en meer dan 30 
hectare nieuw toegankelijk groen.

U ziet het, er zijn de voorbije jaren zoveel mooie dingen gerealiseerd in 
onze gemeente, toch kan het nog véél beter. Op vlak van veiligheid, op vlak 
van netheid en onderhoud, op vlak van efficiënte en snelle communicatie tussen 
de burger en de gemeente.

Met cd&v team Bart gaan wij voor een beter beleid, en beter, dat betekent 
voor ons ambitieuzer, hechter en groener.

Ik geloof sterk in de kracht van lokale politiek. Door aanwezig en aanspreekbaar 
te zijn, kunnen we een verschil maken in het leven van mensen. Met het juiste team 
en met sterk leiderschap kunnen we van Zaventem een gemeente maken om fier 
op te zijn. Het zou voor mij dan ook een eer zijn om uw burgemeester te mogen 
zijn.  

Bart Dewandeleer
Lijsttrekker cd&v team Bart
Eerste schepen Zaventem
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Zaventem is een grote gemeente met meer dan 36.500 inwoners, een budget van meer 
dan 70 miljoen euro per jaar, een luchthaven, 2.500 bedrijven en 50.000 arbeidsplaatsen. 
Er is dus nood aan meer ambitie, een moderner en innovatiever bestuur en sterk 
leiderschap.

1. Veilige en bruisende handelskernen

Wij willen werken aan veilige en bruisende handelskernen. De expertise voor handel en 
horeca zit bij onze zelfstandigen. De gemeente moet ze ondersteunen door te investeren in een 
aantrekkelijk openbaar domein met propere straten, verzorgde pleinen en parken. We bieden 
onze horeca meer ruimte voor terrassen en we zorgen dat er voldoende parkeerplaatsen zijn. 
We blijven ons verzetten tegen een terrastaks die het onze horeca alleen maar moeilijker 
zou maken en een horecabezoek voor sommige mensen onbetaalbaar. Samen met onze 
handelaarsverenigingen willen we de handelsstraten meer in de kijker plaatsen met o.a. 
digitale aankondigingsborden. 

We lanceren een “Dag van de Smaak”, een gezellige “foodmarket” waar lokale 
restauranthouders hun culinaire kunsten kunnen tonen op een leuke ontmoetingsdag met 
de inwoners. Daarnaast blijven we bij de banken aandringen op voldoende toegankelijke 
bankautomaten. Nabijheid van dienstverlening is en blijft voor ons cruciaal. Specifiek voor 
deelgemeente Zaventem willen we in overleg met onze burgers en onze handelaars een 
levendig en toegankelijk Kerkplein ontwerpen.

2. Volop investeren in verkeersveiligheid

We moeten volop investeren in verkeersveiligheid. We gaan verder met het plaatsen van 
slimme camera’s tegen overdreven snelheid en sluipverkeer doorheen onze woonwijken. We 
willen fiets- en voetgangerstunnels bouwen, zodat zwakke weggebruikers zoals schoolkinderen 
en senioren de gevaarlijkste punten veilig kunnen oversteken. Twee concrete projecten zijn de 
oversteekplaatsen aan de Spoorwegstraat-Parklaan in Zaventem en de fietssnelweg aan de 
Mechelsesteenweg in Nossegem. Meer verkeersveiligheid betekent ook volop investeren in 
meer en betere voetpaden en fietspaden, zeker langs doorgangswegen.

3. Snelle en moderne communicatie

Er is nood aan een snelle en moderne communicatie met de burger. Burgers moeten 
binnen enkele dagen een eerste antwoord krijgen over wat er met hun vraag gaat gebeuren. 
We maken de communicatie over werken of over specifieke interesses van de burger ook veel 
efficiënter met een Zaventem-app. Specifiek voor wegen- en infrastructuurwerken moet er op 
de website en via andere kanalen meer, sneller en met up-to-date informatie gecommuniceerd 
worden. Vertragingen in wegen- en infrastructuurwerken kunnen gebeuren, maar het is 
belangrijk dat de burgers goed de achterliggende reden begrijpen. Dat verhoogt het draagvlak 

Een ambitieuzer Zaventem
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bij iedereen. Tegelijk zorgen we ervoor dat inwoners die minder vertrouwd zijn 
met digitale communicatie ook goed geïnformeerd blijven. Naast communicatie 
versterken we ons beleid rond participatie. Het participatieproject “Zaventem aan Zet” 
heeft al heel mooie realisaties opgeleverd in de 4 deelgemeenten. Denken we maar aan 
de belevingsparken zoals Liekendael in Sint-Stevens-Woluwe, het Zeen in Sterrebeek en de 
Kersenberg in Nossegem. We willen dus resoluut blijven inzetten op burgerparticipatie, via 
het concept van Zaventem aan Zet, aangevuld met nieuwe initiatieven zoals bijvoorbeeld 
wijkpanels. Tegen ongenuanceerde “JA/NEE” referenda zeggen we wel resoluut neen.

4. Een financieel gezond beleid

Een ambitieus beleid betekent voor ons ook een financieel gezond beleid. We hebben 
de voorbije jaren sterk geïnvesteerd, terwijl we tegelijkertijd ook de schuld hebben afgebouwd. 
Het recept daarvoor is simpel, maar vraagt wel expertise, moed en doorzettingsvermogen. 
Immers, net als bij u thuis geven we niet meer uit dan er binnen komt. Dat betekent ook neen 
kunnen en durven zeggen.
We proberen goed beleid te voeren met de bestaande inkomsten. Onze belastingen zijn de 
laagste van Vlaams-Brabant, het tarief van onze grondbelasting is zelfs het laagste van het 
land. Dat is belangrijk want de federale en Vlaamse belastingen zijn al aanzienlijk. Het zou 
verkeerd zijn ook als gemeente de mensen nog meer te belasten. Met cd&v team Bart gaan 
we de belastingen voor de mensen niet verhogen.

5. Een evenwichtig luchthavenbeleid

De luchthaven zorgt ervoor dat Zaventem en de omliggende regio zijn uitgegroeid tot de 
tweede economische pool van ons land (na de haven van Antwerpen). De luchthaven zorgt 
voor werkgelegenheid en welvaart, maar brengt ook lasten met zich mee. De gemeente 
Zaventem heeft de verschillende luchthavendossiers steeds van heel nabij opgevolgd. Voor 
cd&v team Bart moet er steeds een goed evenwicht zijn tussen economie, ecologie 
en leefbaarheid. Met betrekking tot de start- en landingsbanen is ons standpunt doorheen 
de jaren altijd helder geweest: geen verlenging van de baan 25L of de taxiweg. Hierdoor 
zou de landingsbaan 25L volop kunnen gebruikt worden als opstijgpiste, met veel meer 
geluidsoverlast tot gevolg voor verschillende delen van onze gemeente. Voor de leefbaarheid 
van onze inwoners is dat niet aanvaardbaar. Op vlak van de milieuvergunning van Brussels 
Airport Company (BAC) door de Vlaamse regering pleiten wij voor tijdelijke vergunningen van 
een termijn van bijvoorbeeld 20 jaar. Op die manier kan er om de zoveel tijd een bijstelling 
gebeuren van de toegelaten plafonds op het vlak van milieu- en geluidsparameters om te 
komen tot een stillere en milieuvriendelijkere vloot. Wij pleiten ook voor een harmonisering van 
de normen met omliggende luchthavens zoals Schiphol, Paris Charles De Gaulle en London 
Heathrow. De luchthaven zou een station voor hogesnelheidstreinen moeten krijgen, waardoor 
korte afstandsvluchten kunnen verminderd worden. Wij pleiten ook voor de afschaffing van 
de Diabolotaks via een substantiële bijdrage door de luchthaven.



De ligging van Zaventem nabij de hoofdstad zorgt voor uitdagingen die deels dezelfde zijn 
als in Brussel. Zo werd onze gemeente steeds drukker, wat verschillende hindernissen met 
zich meebrengt. Ook kent Zaventem een heel diverse bevolkingssamenstelling, wat specifieke 
noden met zich meebrengt. De grote uitdaging is om in dit verhaal tot één hechte 
Zaventemse gemeenschap te komen. Inzetten op veiligheid en verbinding is dus een 
absolute vereiste. 

1. Zichtbaardere en toegankelijkere politie in het straatbeeld

Je voelt je niet thuis als je je niet veilig voelt. Daarom is veiligheid voor ons cruciaal. 
In overleg met de politie moeten de juiste prioriteiten worden gesteld. We willen inzetten 
op een zichtbaardere en toegankelijkere politie in het straatbeeld: de wijkagent moet 
terug een gekend gezicht worden. Kordaat optreden is nodig ten aanzien van criminaliteit 
(inbraken, straatracen, vechtpartijen), maar evenzeer ten aanzien van allerlei vormen van 
‘je-m-en-foutisme’: van stoepparkeren tot sluikstorten. Het beleid rond GAS-boetes moet 
verstrengd worden. Als we willen dat voorbeeldige burgers hun burgerplicht blijven doen 
door bijvoorbeeld hun stoep of voortuin mooi in orde te houden, dan moeten we ook strenger 
optreden tegen zij die dat aan hun laars lappen. 

Zaventem is ook een hele jonge onderwijsgemeente. Een gemeente waar veel kinderen 
en jongeren aanwezig zijn en hun dag doorbrengen, maar die zich niet altijd begrepen voelen. 
Met een jeugdflik bieden we een aanspreekpunt voor jongeren waar ze bij terechtkunnen 
met hun problemen op vlak van veiligheid. Een agent die tussen de jongeren staat, hen 
begrijpt en proactief optreedt bij problemen. We betrekken dit aanspreekpunt ook bij het 
jeugd- en onderwijsbeleid, zodat ook scholen en (jeugd)verenigingen met hun vragen daar 
terechtkunnen. Naast de jeugdflik willen we ook een voltijdse jeugdwerker inschakelen om 
het beleid korter bij de jongeren te brengen en omgekeerd.

2. Investeren in verbinding tussen mensen

Ons tweede speerpunt is verbinding, want onbekend is onbemind. Nederlands leren is geen 
straf, maar een noodzakelijk bindmiddel om deel te nemen aan de Zaventemse gemeenschap. 
Van mensen die sociale voordelen genieten, eisen we dat ze binnen een redelijke termijn een 
basis Nederlands kennen. We zorgen daarbij natuurlijk voor kwalitatieve begeleiding via de 
Integratiedienst. We versterken de bestaande taalinitiatieven en we ontwikkelen ook nieuwe 
initiatieven, in samenspraak met de verschillende gemeentelijke diensten, het OCMW, de 
scholen, de sociale huisvestingsmaatschappij en het buurtwerk. Verbinding vraagt vaak om 
een plek om elkaar te ontmoeten. We investeren dan ook actief in nieuwe ontmoetingsplaatsen. 
Op initiatief van onze schepen voor integratie, Hamid Akaychouh, creëerden we ons eerste 
Buurthuis Mozaïek in Zaventem. Na enkele jaren blijkt al welke positieve impact het buurthuis 
heeft op de wijken in Zaventem-Noord. We zouden daarom graag een tweede buurthuis 
maken in St-Stevens-Woluwe. We zetten ook in op brugfiguren in de verschillende wijken. 

Een hechter Zaventem
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en gemeenschappen beter te begrijpen en met elkaar in contact brengen. 

Speciaal voor nieuwkomers organiseren we jaarlijks een onthaaldag. Daarop 
verwelkomen we nieuwe inwoners en maken we hen wegwijs in de gemeentelijke diensten 
en het vrijetijdsaanbod van de gemeente en de verenigingen. Tegelijk biedt een onthaaldag 
ook de kans om vanuit het beleid de mensen te wijzen op een aantal verwachtingen en 
mogelijkheden van de Zaventemse gemeenschap op het vlak van taal en integratie. Daarnaast 
bezorgen we nieuwkomers ook een welkomstbrochure met informatie over onze diensten, 
activiteiten, waarden en Zaventemse tradities. 

We maken graag werk van een betere spreiding van gemeentelijke activiteiten over 
de deelgemeenten. Grote activiteiten zoals Pop@Park zijn op hun plaats in Zaventem 
centrum. Voor een activiteit zoals de viering van de Vlaamse feestdag op 11 juli willen we een 
beurtrol invoeren over de verschillende deelgemeenten.

3. Verbinding via onderwijs en vrije tijd

Verbinding realiseren we ook via het onderwijs en de vrije tijd. Voor onze kinderen en 
jongeren investeren we volop in taalversterking van Nederlands op school, ook buiten de 
schooluren. We stimuleren de ouders om daar volop aan mee te werken. Zonder hun steun zijn 
de uitdagingen waarvoor we staan niet op te lossen. Niet alles kan worden opgelost door de 
overheid of de school. We ondersteunen de ambitie van onze scholen om de onderwijskwaliteit 
te verhogen. Als de beloofde extra middelen vanuit de Vlaamse overheid er effectief komen, 
dan willen we de financiële bijdrage vanuit de gemeente voor de opvanginitiatieven van onze 
lagere scholen optrekken. We blijven er ook voor zorgen dat al onze kinderen in de lagere 
scholen kunnen genieten van ondersteuning vanuit de gemeente voor onder meer busvervoer, 
schoolzwemmen en de organisatie van de schoolfeesten. Voor ons telt elk kind.

Voor onze kinderen en jongeren gaan we resoluut voor “Elk kind een hobby”. Een hobby is 
zó belangrijk voor de fysieke en mentale gezondheid van kinderen. Om eens te ontsnappen 
uit de drukte op school en ook uit de “digitale drukte” van de sociale media. Natuurlijk zijn 
beweging, en socio-culturele verrijking even belangrijk voor volwassenen. Als gemeente 
zorgen we voor kwalitatieve vrijetijdsinfrastructuur. Zoals afgesproken bouwen we 
een prachtig nieuw sportcomplex met zwembad aan de Quinkenstraat. Maar we kijken ook 
verder in de toekomst. Daarvoor gaan we graag in gesprek met onze jeugdraad, sportraad, 
cultuurraad, sociale raad, dorpsraden, kortom met iedereen die weet wat de noden zijn. Niet 
alle vrijetijdsinfrastructuur is vandaag eigendom van de gemeente en dat moet ook niet. We 
mogen gelukkig zijn dat onze verenigingen ook zelf investeren. Bart Dewandeleer heeft er 
als schepen van financiën voor gezorgd dat investeringen door verenigingen ook financieel 
ondersteund worden door de gemeente, bijvoorbeeld met renteloze en gewaarborgde 
leningen. We gaan verder op dat elan.

4. “De Waterfabriek”: huis van verbinding

Onlangs deed zich de unieke kans voor om het voormalige Farysgebouw aan de 



Devlemincklaan te kopen. Voor cd&v team Bart vormt dit de start van het nieuwe project 
“De Waterfabriek” als huis van verbinding. Tijdens de bouw van de nieuwe kunstacademie, 
gebruiken we het Farysgebouw als voorlopige huisvesting voor de academie en het jeugdhuis. 
Daarna maken we er een nieuwe ontmoetingsplaats van in het groen, waar er plaats is voor 
ouderen, jongeren en verenigingen. Het gebouw kan aan onze verenigingen ook plaats 
bieden om te vergaderen, activiteiten te organiseren en materiaal op te slaan. We willen ook 
de vrijwilligers van het repaircafé een mooie plaats geven. De aankoop van de site zal er ook 
voor zorgen dat we er 3 hectare toegankelijk groen bij krijgen die we voor wandelaars en 
fietsers kunnen openstellen.

5. Voor jongeren, ouderen en verenigingen

Een “Overkophuis” voor jongeren die eens willen binnenwandelen voor een luisterend oor, 
is één van onze sociale speerpunten. We zetten ons in om van de Vlaamse overheid een 
erkenning en financiering te bekomen. Daarnaast streven we naar extra diensten voor ouderen, 
bijvoorbeeld om hen wegwijs te maken in de digitale wereld. Voor inwoners met een beperking 
of voor ouderen met beperkte mobiliteitsmiddelen zorgen we ervoor dat zij de verschillende 
sociale initiatieven kunnen bereiken via de uitbreiding van ons mindermobielenvervoer, een 
speerpunt van onze schepen van sociale versterking, Hilde Van Craenenbroeck.

Onze parochiezalen zijn essentieel om het sociaal weefsel in onze 4 deelgemeenten te 
versterken en de werking van onze verenigingen te ondersteunen. Om diverse redenen 
staat de uitbating van onze parochiezalen onder druk. De zaal Ons Huis in Sterrebeek vervult 
naast gemeenschapszaal ook nog de functie van turnzaal voor de Vrije Basisschool. We zijn 
partner voor onze verenigingen om onze parochiezalen in stand te houden.

Bouwen aan een hecht Zaventem betekent voor cd&v team Bart ook investeren in 
ons historisch erfgoed. We willen samen met het Erfgoedcomité, het Patriottisch Comité, 
de dorpsraden, de verenigingen en onze gemeente-archivaris, de investering in ons historisch 
erfgoed versterken. Het gaat dan onder meer over de werking van het Erfgoedhuis in Sint-
Stevens-Woluwe, maar ook in de ontwikkeling van de historische 18e eeuwse hoeve aan de 
Imbroekstraat in Zaventem die de gemeente recent aankocht. De ligging van deze hoeve 
middenin de Zaventemse schoolomgeving biedt veel kansen om de site te betrekken in de 
onderwijsprojecten van de scholen. Ook het complexe en gerechtelijke dossier van het kasteel 
Ter Meeren in Sterrebeek volgen we van nabij op. We willen daarnaast een initiatief nemen 
om aan het fysieke aanbod van erfgoedsites een virtueel luik te koppelen, zodat de inwoners 
op een boeiende en eigentijdse manier de mooie verhalen van Zaventem kunnen herbeleven.
Tot slot willen we ook onze verenigingen en onze raden financieel een extra duwtje in 
de rug geven. De kosten voor het organiseren van activiteiten zijn de laatste jaren gestegen. 
Met de middelen van enkele jaren terug kan je vandaag niet meer hetzelfde organiseren. 
Binnen een gezonde gemeentelijke begroting, maken we ruimte voor een versterking van de 
financiële ondersteuning van ons kostbare sociaal weefsel.
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De ligging van Zaventem op een knooppunt van wegen en bedrijvigheid brengt verharding en 
drukte met zich mee. Daarom moeten we onze open ruimte en groen volop blijven beschermen 
en uitbreiden. We willen dat doen met drie concrete acties. 

1. Geen nieuwe private verkavelingen met wegenis, wel betaalbaar wonen

Onder impuls van onze schepen van ruimtelijke ordening, Bart Dewandeleer, hebben we 
de voorbije bestuursperiode geen nieuwe private verkavelingen met nieuwe wegenis meer 
goedgekeurd op de gemeenteraad. We vinden het noodzakelijk om dit principe ook te 
verankeren in een nieuwe verordening die geen nieuwe verkavelingen zonder sociaal 
oogmerk meer toelaat. De uitzondering voor sociaal oogmerk is ingegeven vanuit onze 
bezorgdheid dat een beperkt aantal gemeentelijke sociale kavels moet beschikbaar zijn voor 
jonge gezinnen met een sterke band met de gemeente. We denken dat we ook het concept 
van de sociale kavels moeten herdenken. Als de gemeente de sociale kavels niet verkoopt, 
maar in erfpacht geeft, dan betalen de jonge kopers minder en is de gemeente haar schaarse 
gronden niet voor altijd kwijt. Een win-win.

Betaalbaar wonen gaat natuurlijk verder dan gemeentelijke sociale kavels. Wij zijn 
ontgoocheld in het decreet Wonen in Eigen Streek (WIES) van Vlaanderen. Dat voorziet een 
tussenkomst van 50% in de prijs van het grondaandeel van nieuw gebouwde woningen en 
appartementen, maar dat is voor de gemeente gewoon budgettair niet haalbaar. We zullen 
dus de komende jaren op zoek moeten gaan naar realistische alternatieven en hierover in 
dialoog gaan met de hogere overheden.

In projecten met redelijke omvang moeten we samen met bouwpromotoren komen tot 
projecten waarbij een zeker aantal woningen aan een bescheidener prijs kan verkocht 
worden. Bijvoorbeeld omdat ze qua omvang of qua materialen wat bescheidener zijn en 
dus meer afgestemd zijn op wat voor jongeren haalbaar is. Ook met nieuwe modellen van 
cohousing waarbij gemeenschappelijke ruimtes worden gedeeld, sla je twee vliegen in één 
klap; het werkt kostenbesparend en het creëert sociale interactie.

2. Bescherming  en creatie van open ruimte en groen

We blijven ook nieuwe open ruimte aankopen, beschermen en toegankelijk maken. 
Zo willen we nog eens 10 hectare toegankelijk groen creëren. Naast de voormalige Farys-site 
in Zaventem kijken we daarvoor o.m. naar de Kersenberg in Nossegem, het Moorselveld in 
Sterrebeek en het recyclagepark in Sint-Stevens-Woluwe (Lenneke Marelaan). Elke inwoner 
moet op wandelafstand van zijn woning kunnen genieten van een stukje groen om 
even tot rust te komen. We investeren ook in nieuwe volkstuintjes voor “samen tuinieren” en 
in nieuwe hondenlosloopweiden. We zetten niet alleen in op het creëren van nieuw toegankelijk 
groen maar ook op een versterking van het onderhoud. De gemeente kan dit echter niet 
alleen. We zullen meer dan vandaag beroep moeten doen op de burgerzin van mensen op 

Een groener Zaventem



het vlak van respect voor het openbaar groen en op ieders verantwoordelijkheidszin op het 
vlak van de netheid van het privaat domein. Overtredingen worden strenger bestraft.

3. Een ambitieus Energie-en Klimaatplan 2030

Vanuit de resultaten van de Zaventem aan Zet Klimaattafel van eind mei schrijven we 
een Energie-en Klimaatplan 2030. De gemeente neemt het voortouw op die actieterreinen 
waarvoor ze bevoegd is. Zo gaan we naar 100% ledlampen voor onze straatverlichting en 
100% uitstootvrije wagens voor onze gemeentevoertuigen. We blijven resoluut investeren 
in oplossingen om onze wijken te beschermen tegen wateroverlast.  Daarnaast zetten we 
projecten op samen met burgers, bedrijven en verenigingen om hernieuwbare energie 
op te wekken, om onnodige verharding weg te nemen (vb “tegelwippen), om voorgevels 
te “vergroenen” en buurtperken te creëren. Tot slot ambiëren we 10.000 extra bomen te 
planten tegen 2030. Deels via de gemeente, deels via private initiatieven. We willen ook een 
nieuw beleid voeren rond “erfgoedbomen”, bomen die het uitzicht en het karakter van onze 
gemeente bepalen en die we absoluut moeten beschermen.
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Sint-Stevens-Woluwe
• Opmaken van ruimtelijk plan Recypark (Lenneke 

Marelaan) met vier hectare nieuw toegankelijk groen
• Omvorming van Oude Pastorij tot bruisende bistro met terras 

in Park Liekendael
• Samen met de verenigingen zorgen dat zaal Ons Huis beschikbaar 
blijft voor het gemeenschapsleven
• Nieuw buurthuis voor meer sociale verbinding en integratie
• Aanpakken snelheidsovertredingen in het centrum, indien nodig met 
camera’s, voor betere verkeersveiligheid

Nossegem
• Herinrichting Kleine Beek met scheiding van 
hemelwater en rioolwater voor een propere beek en 
oplossen geurhinder
• Uitbreiding Kersenberg met drie hectare toegankelijk 
groen
• Realisatie veilige fietstunnel onder de Mechelsesteenweg langs het 
fietspad F3 tussen Nossegem en Zaventem 
• Creatie van een centrumparking ten voordele van het 
handelscentrum als we geschikt terrein kunnen aankopen
• Verkeersveiligheid centrum Nossegem verbeteren, zeker in de 
schoolomgeving 

We vinden het belangrijk om in alle deelgemeenten te investeren. 
Daarom een selectie uit onze projecten voor jouw deelgemeente.

Jouw deelgemeente
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Zaventem
• Bouw nieuwe kunstacademie met afbraak oude bibliotheek en 
uitbreiding park
• Aankoop site Farys Devlemincklaan voor huisvesting 
kunstacademie en jeugdhuis tijdens bouwwerken en nadien socio-
culturele site voor verenigingen, repaircafé en welzijnsinitiatieven 
zoals “Overkophuis” voor jongeren/ontmoetingsplaats ouderen

• Heraanleg van het kerkplein van Zaventem in overleg 
met de inwoners en handelaars

• Realisatie veilige voetgangers- en fietserstunnel 
aan de Spoorwegstraat-Parklaan voor betere 
verkeersveiligheid
• nieuwe invulling voor verouderde industriële 
panden en meer ruimte voor de Woluwe  

Sterrebeek
• Ruim 2 hectare woongebied op het Moorselveld wordt 
omgevormd naar landbouwgrond en groen
• Samen met de verenigingen en de Vrije basisschool 
zorgen dat zaal Ons Huis beschikbaar blijft voor het 
gemeenschapsleven en als sportzaal voor de school 
• Heraanleg van de Zavelstraat met verbetering 
verkeersveiligheid (o.a. fietspad)
• Geen padel naast het Walzinplein (einde Hippodroomlaan)
• Na heraanleg van het Debeusscherplein, uitvoeren 
van een beter circulatieplan centrum voor betere 
verkeersveiligheid en dit in overleg met de 
inwoners, nabijgelegen scholen en handelaars 
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1. Overkophuis in Zaventem

Open een Overkophuis als veilige haven waar jongeren terechtkunnen voor ondersteuning, 
advies en ontspanning. Hierbij is het belangrijk dat dit toegankelijk is en dat er ook in de 
verschillende deelgemeenten ruime afvaardiging is met bijvoorbeeld zitdagen. Dit moet een 
participatief project zijn voor en door de jeugd.. Samenwerkingen met gemeentelijke actoren 
binnen het jeugdwerk zoals jeugdverenigingen, jeugdhuizen en scholen moet uitgebreid 
bekeken worden. Meer info over Overkophuizen: https://www.opgroeien.be/sites/default/files/
intern/visietekst_overkop_2021.pdf 

2. Jeugdflik aan de slag!

De criminaliteitscijfers dalen (-17% op 10 jaar) en toch voelt 39% van de inwoners in Zaventem 
zich minstens af en toe onveilig. Werf een politieagent aan die zich richt tot jongeren, om 
hun gevoel van veiligheid te verbeteren en het contact tussen jongeren en de politie te 
bevorderen. Deze agent moet zichtbaar zijn in de schoolomgevingen en bij de jeugdhuizen en 
-verenigingen. Het is een eerste aanspreekpunt voor jongeren bij problemen zodat (potentiële) 
incidenten snel aangepakt kunnen worden. Hij of zij vormt een brugfiguur tussen de jongeren 
en het beleid.

3. Beleid door en voor jongeren

Zaventem is één van de Vlaamse gemeenten met het grootste aandeel minderjarigen in de 
bevolking. In heel Vlaanderen zijn er slechts 5 gemeenten met meer minderjarigen. Ontwikkel 
een nieuw jeugdbeleidsplan en werk dit jaarlijks bij om in te spelen op de actuele behoeften 
van jongeren, maar werk tegelijkertijd aan een langetermijnvisie op het vlak van jeugdbeleid. 
Richt een jongeren- en kinderparlement op waarin jongeren hun droomgemeente kunnen 
tekenen en hun stem kunnen laten horen in het gemeentebeleid. Zet ook in op andere 
participatieprojecten voor jongeren. Jongeren betrekken is cruciaal om een toekomstgericht 
gemeentebeleid te creëren. Bovendien is het heel moeilijk om afgehaakte inwoners opnieuw 
te betrekken. Jong geleerd is oud gedaan.
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4. Betere communicatie op maat van onze jeugd

Slechts 56% van de Zaventemnaars is tevreden over de communicatie van de gemeente. 
Verbeter de communicatie met de jeugd via hun communicatiekanalen (Instagram, TikTok,...), 
zodat jongeren op een aantrekkelijke en toegankelijke manier op de hoogte blijven van het 
lokale beleid en de talrijke activiteiten. Werk met jongerenambassadeurs die jongeren in hun 
taal en op hun niveau kunnen informeren. 

5. Nieuwe lokalen voor Chiro Zaventem & Terminal T

46% van alle Zaventemnaars is tevreden over onze jongerenvoorzieningen. Onder de 
bevoegdheid van Bart Dewandeleer (was tot 2021 ook bevoegd voor jeugd) hebben we hier fors 
in geïnvesteerd. Denk bijvoorbeeld aan de nieuwe scoutslokalen in Zaventem en Nossegemof 
de chirolokalen in Sterrebeek. Toch kunnen we beter. We willen voor elke jongere een plek 
creëren waar ze jong kunnen zijn. In eerste instantie denken we bijvoorbeeld aan nieuwe en 
betere lokalen voor Chiro Zaventem en Terminal T, zodat ze optimaal kunnen functioneren.

6. Meer ruimte voor Street Art

Zaventem telt een erg kwaliteitsvolle kunstacademie en een sterke participatie in het deeltijds 
kunstonderwijs. Ze telt 1.290 leerlingen. 379 hiervan volgen lessen beeldende kunst. Creëer 
meer ruimte voor street art zodat jongeren hun creativiteit ook buiten de muren van het 
kunstonderwijs kunnen uiten. Zo dragen ze bij aan een warm, gezellig en levendig straatbeeld. 

7. Ieder kind een hobby

57% van alle Zaventemnaars is lid van minstens één vereniging in onze of een andere 
gemeente. Tegelijk groeit 9,4% van de kinderen op in een kansarm gezin. Deze kinderen 
hebben een grotere kans om geen toegang te vinden tot het vrijetijdsaanbod. Met het doe 
je mee-fonds hebben we, als gemeente, de afgelopen jaren heel wat gezinnen financieel 
kunnen ondersteunen om deel te nemen aan het verenigingsleven. 
Maar we kunnen beter. Ook onze verenigingen willen we ondersteunen om iedereen bij 
hun activiteiten te betrekken. Bied daarom extra (financiële) steun aan verenigingen die zich 
inzetten voor kansarme kinderen om hen de kans te geven om volop te kunnen deelnemen 
aan activiteiten en zo hun talenten kunnen ontwikkelen. 

8.  Aanwerven van voltijdse jeugdwerker

Stel een voltijdse jeugdwerker aan die samenwerkt met de jeugdraad en jeugdconsulent om 
de gemeente en verenigingen te adviseren en ondersteunen. Jeugdverenigingen zijn een 
belangrijke leeromgeving en uitlaatklep voor jongeren en het is belangrijk om hen voldoende 
te ondersteunen in die rol. Bevorder daarnaast ook de adviserende rol van de jeugdraad, 
door jongeren uit onze hele gemeente deel te laten nemen en hen een centrale rol te 
geven bij beleidsbeslissingen die jongeren aangaan. en hen een centrale rol te geven bij 
beleidsbeslissingen die jongeren aangaan. 
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 9. Betaalbaar wonen

De mediaanprijs voor een huis bedraagt €455.000. De mediaanhuurprijs (incl. huurlasten) in 
Zaventem bedroeg in 2022 €1.050, slechts 14 Vlaamse gemeenten kennen hogere huurprijzen 
Het is voor jonge inwoners een  haast onmogelijke klus geworden om in Zaventem te kunnen 
blijven wonen. Stimuleer daarom betaalbare woonmogelijkheden voor jongeren zodat zij in 
Zaventem kunnen blijven wonen en bijdragen aan de gemeenschap. Benut de (beperkte) 
hefbomen op gemeentelijk niveau maximaal door bijvoorbeeld bouwpromotoren te stimuleren 
om bij nieuwe projecten een aantal woongelegenheden aan een goedkoper tarief aan te 
bieden, omdat ze bijvoorbeeld kleinschaliger zijn of een verdere afwerking vragen. Stimuleer 
daarnaast ook nieuwe modellen van cohousing waarbij gemeenschappelijke ruimtes worden 
gedeeld. Ook dit is immers een element om de prijs te drukken. Tot slot vragen wij als jongeren 
van cd&v team Bart dat de gemeente blijft inzetten op het aanbieden van sociale kavels. 
Uiteraard zullen dat geen grote aantallen zijn, maar ook hier doen de jongeren een nieuw 
voorstel. Als de gemeente de sociale kavels niet verkoopt, maar in erfpacht geeft (waarbij de 
gemeente eigenaar blijft van de grond en een recht verschaft aan iemand om daar een huis op 
te bouwen, de eigenaar van het huis betaalt dan jaarlijks een beperkte erfpachtvergoeding), 
dan betalen de jonge kopers minder en is de gemeente haar schaarse gronden ook niet voor 
altijd kwijt.

10. Onderwijslandschap beter ondersteunen

Met 5.465 leerlingen in de Zaventemse scholen, is Zaventem een echte onderwijsgemeente. 
Tegelijk zijn er specifieke uitdagingen rond talenkennis en onderwijskansarmoede. Versterk 
het onderwijslandschap door nauwe samenwerking met al onze scholen en het bieden van 
extra middelen en ondersteuning van directies en leerkrachten. Zet in op de taalontwikkeling 
van ouders en kinderen, ook buiten de schooluren.
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1. Bart Dewandeleer 
2. Hilde Van Craenenbroeck 
3. Hamid Akaychouh 
4. Lukas Schillebeeckx 
5. Josianne Blanche 
6. Yannick Poot 
7. Jona Op de Beeck 
8. Ruben Vanroy 
9. Nathalie Druine 
10. Philip Matthys 
11. Dirk De Backere 
12. An Debyser 
13. Christine Pauwels 
14. Stef De Borchgrave 
15. Sevgi Han Dönmez 
16. Fuat Gezici 
17. Nicole Weygaerts 
18. Hasti Khoshi 
19. Lars Jacobs 
20. Kimmy Vande Gucht 
21. Bart Vander Sanden 
22. Céline Karabacakoglu 
23. Karolien Crombez 
24. Irini Vlahou 
25. Filiep Christiaens 
26. Adrian Anghel 
27. Nicole Dries 
28. Philippe Proost 
29. Marie-Ghislaine Gosez 
30. Lutgard Verbist 
31. Sven Vaneycken 
32. Veerle Vanmol 
33. Boudewijn Baudru 

Onze kieslijst
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Wist je dat
je op meerdere kandidaten binnen 

dezelfde lijst kan stemmen? 

Scan deze QR-code 
voor meer info of surf naar 
www.cdenvteambart.be



Zaventem

https://www.cdenvteambart.be

Vragen of bedenkingen? contacteer ons 

Bart Dewandeleer
bart.dewandeleer@zaventem.be 
0499 86 51 62

Lukas Schillebeeckx
schillebeeckxlukas@gmail.com 
0494 68 63 28

V.U. Lukas Schillebeeckx - schillebeeckxlukas@gmail.com

Ambitieuzer, 
hechter & groener 

Zaventem
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